
Vážený pane starosto, Vážení zastupitelé, 

předem mého dopisu bych Vám jménem svým a za členy SK Sparta Úpice chtěl poděkovat za každoroční 

finanční podporu sportovních klubů, ale i za údržbu sportovních areálů nejen Sparta v Regnerově ulici, ale třeba 

i hřiště na Lánech nebo tělocvičny na Blahovce. Jelikož dotační politika hlavně v oblasti investic do 

infrastruktury sportovišť je pro samotné kluby zcela nedosažitelná, chtěli bychom se na Vás opakovaně obrátit, 

jakožto na statutární orgán a majitele areálu Sparta, a vyvinout opět aktivitu směrem k dobudování areálu na 

Spartě a to hlavně směrem k mládeži a organizované sportovní činnosti. Je zcela patrné, že pokud chceme 

nabídnout rodičům a jejich dětem možnost sportovního vyžití směrem k rekreačnímu a výkonnostnímu sportu, 

potřebujeme k tomu kvalitní zázemí a sportoviště odpovídající současné době. Tradiční spolky s dlouhodobou 

sportovní koncepcí zde v Úpici máme (SK Sparta, TJ Sparta, TJ Maratonstav). Tímto bychom Vás chtěli vyzvat a 

požádat o rozhodnutí s krátkodobým cílem o dobudování sportovního areálu Sparta. 

V nedávné minulosti se v Úpici zrekonstruoval areál na Lánech, otevřely se tenisové kurty a také proběhla 

rekonstrukce zázemí a povrchu sportovní haly na Blahovce, je tedy zřetelné, že zastupitelům záleží na "zdravém 

těle" našich obyvatel, za to všechno Vám patří poděkování. Pokud chceme konkurovat okolním obcím s kvalitou 

našich sportovišť, měli bychom nadále investovat do dalšího rozvoje. 

Jednoznačně podporujeme a chceme prosadit vybudování: 

A/ hřiště s umělým povrchem a osvětlením 

B/ rekonstrukce atletického oválu, sektorů a zázemí 

 

SK Sparta Úpice delší dobu volá po náhradní tréninkové ploše s umělým povrchem. Jelikož se naše členská 

základna rozrostla natolik, že nám téměř nestačí jedna tréninková plocha, kterou lze využívat pouze od jara do 

podzimu. V současnosti máme obsazeny všechny kategorie od minipřípravky až po dorost, tedy i zajištěnou 

buducnost v návaznosti na mužský kolektiv. Vejít se na jednu plochu a zároveň ji udržovat v potřebné kvalitě 

pro soutěžní zápasy nelze. V minulosti se vypracovala studie a vydalo stavební povolení pro fotbalové hřiště o 

rozměrech 60x40 metrů s certifikovaným umělým povrchem pro soutěžní utkání mládeže v rámci FAČR pro 

malé formy fotbalu - 3+0 (minipřípravka), 4+1 (mladší přípravka), 5+1 (starší přípravka) a 7+1 (mladší+starší 

žáci) s vybavením (branky neukotvené/přenosné hliníkové 5x2 metry, 2 kryté střídačky-každá pro cca 5-7 osob, 

osvětlení hřiště, za brankami vhodné sloupy s ochrannou sítí, po delších stranách vhodné snížené hrazení). 

Hřiště s umělým povrchem můžeme využívat nejenom v zimě, ale i v jiném období pro trénink, hlavně při 

nepřízni počasí tak, aby se tréninky nemuseli rušit nebo přesouvat. Zároveň fotbal není pouze sezónním 

sportem, ale tréninkový proces probíhá venku celoročně. Absence umělého povrchu je pro nás hodně limitující 

a musíme dojíždět a vynaložit finanční prostředky na její pronájem v okolí. Halu na Blahovce využíváme v zimě 

pouze pro trénink nejmenších dětí, fotbal je venkovní sport a trendem je halu již nepoužívat. Nově vybudované 

hřiště s umělým povrchem by nám otevřelo možnosti jako pořádání zimních turnajů, případě možnost 

pronájmu dalším subjektům, tak i využití veřejnosti nebo školám. Povrch je v podstatě po dobu jeho životnosti 

téměř bezúdržbový, vyjma občasného vyčesání a dosypání granulátu, což můžeme provést vlastním traktůrkem 

a svépomoci. 

Ještě bych rád dodal, že okolní obce a města do svých sportovišť investují a posouvají možnosti sportovního 

vyžití dále. Zde uvádím příklady z nedávné minulosti pouze těch nejbližších nebo srovnatelných měst/obcí 

z regionu z pohledu fotbalu: 

Dobruška – rekonstrukce hracích ploch (2) s přírodním povrchem + nově hřiště s umělým povrchem a osvět. 

Červený Kostelec – kompletní rekonstrukce stadionu a celého zázemí + v přípravě tréninkové hřiště 

Hronov – kompletní rekonstrukce stadionu a zázemí, atletický ovál, volejbal, umělé hřiště 

Hostinné - nové hřiště s umělým povrchem a osvětlením 



Česká Skalice - nové hřiště s umělým povrchem a osvětlením 

Vrchlabí – nový sportovní areál, hřiště s umělým povrchem a další sporty 

Broumov – nové hřiště s umělým povrchem a osvětlením, tartanová rovinka 

Hajnice – kompletní vybudování fotbalového hřiště a zázemí 

Kocbeře – nově vybudování kabin u fotbalového hřiště 

Rtyně v Podkrkonoší – nové malé hřiště s umělým povrchem 

Malé Svatoňovice – v přípravě rekonstrukce fotbalového areálu 

 

Věříme, že se rozhodnete sportovní areál dokončit a zařadit ho jako prioritu pro nejbližší možné období. 

Můžeme si říkat, že děti nesportují, že neustále sedí u počítačů a tabletů, ale pojďme jim nabídnout kvalitní 

sportovní zázemí a tím to můžeme změnit. Zároveň by byla škoda nevyužít dotačních titulů NSA a kraje. 

Podporujeme myšlenku a kroky Karla Šklíby (TJ Maratonstav) a poskytneme mu veškerou součinnost. 

 

Za SK Sparta Úpice, 

Kafka Bohumil, jednatel 

SK Sparta Úpice 


